

December 27, 2024

GENERAL INFORMATION

Evaluation parameters for the preparation of the External Review

Type of financial instrument	Green bonds
Compliance Standards	Green Finance Framework of "JET GROUP LTD." Private Company, Green Bond Principles (GBP, ICMA)
Circulation period	21.12.2023-21.12.2026
Stage	Post-issuance
Application	Confirmation of green bond status after issuance

Scope

“JET GROUP LTD.” Private Company (hereinafter – the Issuer, the Company) engages Branch of “Green Investment Group” in the AIFC (hereinafter - GIG) to prepare an External Review to confirm the status of green bonds after issuance under the Green Finance Framework (hereinafter – the Framework).

Liability of the Issuer

The Company shall provide GIG with a list of the following documents to prepare the External Review:

- The Company's Green Finance Framework and other internal regulatory documents concerning green bonds.
- Information on compliance with the procedure for selecting and evaluating eligible projects.
- Project Information.
- Reporting on the use of proceeds and accounting, as well as environmental impact reporting.

Information about the Issuer

The Green Finance Framework of “JET GROUP LTD.”, a Private Company, which establishes the principal criteria for selecting eligible green projects, was formally approved on November 13, 2023. Subsequently, on December 21, 2023, the Company successfully executed its inaugural issuance of green bonds, raising KZT 3,000,000,000 (three billion) on both the Astana International Exchange (AIX) and Kazakhstan Stock Exchange JSC. These bonds were issued with a coupon rate of 20.75% per annum and a 3-year maturity period.

The proceeds from the bond issuance are allocated exclusively to finance projects that qualify under the Green Bond Principles (the Principles), as developed by the International Capital Market Association (ICMA).

The Issuer is a holding company incorporated within the Astana International Financial Centre on June 29, 2021. It holds a 100% ownership stake in the following subsidiaries: Kolesa Rent LLP and Jet Sharing LLP (Kazakhstan), Jet Sharing LLC (Belarus), and Jett Georgia LLC (Georgia). These subsidiaries primarily engage in the rental of electric scooters under the Jet brand, operating a fleet of over 25,000 scooters across seven countries: Kazakhstan, Uzbekistan, Azerbaijan, Belarus, Georgia, Armenia, and Mongolia. The Company also plans to expand operations into South America, the Middle East, and

North Africa. Within Kazakhstan, Jet operates in 18 cities, including 3 cities of republican importance and 15 regional centers. The Green Finance Framework underscores the Company’s commitment to advancing the Sustainable Development Goals (SDGs) and ensuring its activities align with national, regional, and global climate change mitigation strategies.

This Framework governs the execution of core business projects, ensuring compliance with the eligible project categories defined by the Principles. Furthermore, the Company is dedicated to providing annual disclosures on the allocation of proceeds, investment priorities, and its operations' environmental and social impacts. This information will be made publicly available on the Company’s official website.

BRIEF SUMMARY

This document provides an assessment of the alignment of the use of proceeds from the issuance of green bonds with the stated objectives outlined in the Company's Green Finance Framework. It confirms adherence to the recommendations outlined in the Green Bond Principles and Green Loan Principles and ensures consistency with the International Capital Market Association (ICMA) Harmonized Framework for Impact Reporting.

Furthermore, at the time of this External Review, the implementation of the Company’s specified project complies with the approved taxonomy of green projects eligible for financing through green bonds and green loans in the Republic of Kazakhstan. Specifically, the project falls under Item 7, "Clean Transport," encompassing Level 3 subcategories: 7.3.3 ("Low Carbon Transport Planning") and 7.4.1 ("ICT solutions that enhance asset utilization, flow efficiency, and modal improvements across all transportation modes").

Key Parameters of the Issue:

<i>Parameter</i>	<i>Value</i>
<i>Output volume</i>	3,000,000,000 tenge
<i>Circulation period</i>	3 years
<i>Purpose of release</i>	Financing eligible green project "Enhancement of the Existing Electric Scooter Fleet for Improved Access to Electric Scooter Sharing Infrastructure via a Mobile Application (Kazakhstan)"

Opinion on compliance with the terms of circulation of green bonds of "JET GROUP LTD." Private Company after issuance under the Principles of Green Bonds.



Based on our analysis of the provided documentation, we conclude that the use of proceeds from the green bonds issued by "JET GROUP LTD." in December 2023 is fully aligned with the Company's adopted Green Finance Framework.



During our review of the documentation provided by the Company, we did not identify any deviation from the stated terms and conditions of "JET GROUP LTD." Private Company's 2023 Green Bonds under the Green Finance Framework adopted by the Company, nor any contradiction with the Green Bond Principles and the Harmonized Impact Reporting Framework.

The Company has established and disclosed the following use of proceeds and environmental impact indicators:

The project costs amounted to KZT3 billion out of KZT3 billion raised.

As of 6/11/2024, the proceeds of the green bond issue have been used in full (100%) to purchase electric scooters with removable batteries and chargers.

Allocation of green bond proceeds

Name of indicator	Unit	Value
Number of green bonds issued, total	pcs.	3 000 000
Volume of green bonds issued, total	tenge	3 000 000 000
Nominal value of green bonds	tenge	1000
including for the reporting period	tenge	3 000 000 000
Volume of green bonds sold total (proceeds)	tenge	3 000 000 000
including for the reporting period	tenge	3 000 000 000
TOTAL green bond proceeds	tenge	3 000 000 000
Amount of proceeds used for Eligible Project total, tenge	tenge	3 000 000 000
including that allocated to the project:		
Purchase of electric scooters with removable batteries and chargers	tenge	3 000 000 000
Balance of unallocated proceeds at the end of the reporting period	tenge	-

Environmental Impact. A brief overview on the disclosure of indicators according to the list of information on the environmental component of the Company's activities in accordance with the Framework.

As part of the project implementation, the Company procured 7,168 electric scooters, 9,319 batteries, and 1,075 chargers. These assets have been integrated into the scooter-sharing infrastructure in Almaty and Astana, enhancing the urban mobility network in these cities.

Performance indicators

- **Environmental:**
 - Annual greenhouse gas emissions avoided: 220 tons of CO₂.
 - Increase in the number of scooters in the park to 7,168 units.
- **Social:**
 - Increase the number of scooter trips in total passenger traffic to 5,044,833.
 - Number of daily trips: over 30,000 in the peak season in Almaty and over 10,000 in

Astana.

Branch Director

Green Investment Group in the AIT

Zhanna Tuyenbayeva

27/12/2024



TABLE OF CONTENTS

1. Operating Procedures	6
2. PROJECT DESCRIPTION	6
3. ASSESSMENT OF POST-ISSUANCE AND CIRCULATION COMPLIANCE INDICATORS OF GREEN BONDS ACCORDING TO THE CRITERIA.....	7

1. Operating Procedures

The External Review is an independent assessment that reflects GIG's evaluation of the management, administration, allocation, reporting, and disclosure of projects financed through green finance instruments. It also assesses their compliance with the Issuer's Green Finance Framework and ensures alignment with the Green Bond Principles, Green Loan Principles, and the Harmonized Framework for Impact Reporting.

The preparation of the External Review involves an in-depth analysis of relevant documentation, including regulatory documents, protocols, meeting minutes, report conclusions, and issuer presentations, where available. It also incorporates other publicly accessible information that serves to detail, describe, and validate adherence to processes related to the implementation of the Issuer's Green Financial Instruments Framework. The information is gathered through direct engagement with the issuer and/or from publicly available sources deemed reliable by GIG.

This External Review is conducted in accordance with GIG's ethical standards, ensuring independence and objectivity in its evaluation of the issuer's activities

Evaluation criteria

The opinion is expressed in the following order:

1. In preparing the External Review, the issuer's business processes are assessed for compliance with four criteria:

- Use of Proceeds,
- Project evaluation and selection process,
- Management of Proceeds,
- Reporting and Disclosure.

2. The confirmation of the green bond status is based on the reporting and other documentation provided by the issuer, assessed against the stated terms of the issuer's Green Finance Framework, the recommendations of the Green Bond Principles, Green Loan Principles, and the Harmonized Framework for Impact Reporting. Green bond status is not confirmed if compliance deviates by more than 10%¹ of the total indicators.

The final External Review will be submitted to the Company and, with the Issuer's consent, shall be publicly disclosed and made accessible to all interested parties.

2. PROJECT DESCRIPTION

In 2024, the Company initiated the project titled "Enhancement of the Existing Electric Scooter Fleet for Improved Access to Electric Scooter Sharing Infrastructure via a Mobile Application (Kazakhstan)."

The project is designed to expand the electric scooter fleet and develop supporting infrastructure for sustainable micro-mobility solutions. Its primary objective is to replace a significant portion of car

¹ In case of changes in market conditions, regulatory requirements of the legislation of the Republic of Kazakhstan, international standards and principles, GIG reserves the right to increase the minimum compliance threshold.

trips with environmentally friendly alternatives, thereby reducing greenhouse gas emissions and enhancing urban quality of life.

As part of this initiative, the Company has planned the procurement of approximately 7,170 electric scooters, 9,320 battery packs, and 1,100 chargers to support the expansion of its eco-friendly transportation network.

3. ASSESSMENT OF POST-ISSUANCE AND CIRCULATION COMPLIANCE INDICATORS OF GREEN BONDS ACCORDING TO THE CRITERIA

Criterion	Status	Commentary/source of information
Use of Proceeds		
100% of the raised proceeds have been allocated exclusively for the implementation and financing/refinancing of green projects that deliver measurable environmental benefits. These projects have been evaluated by the Issuer and determined to align with the categories of eligible projects as defined by the Green Bond Principles (GBP), based on their qualitative and/or quantitative characteristics		Report on green bonds, approved by the General Director of “JET GROUP LTD.” Private Company for the 1 st half year of 2024 with fixed dates of transactions dated 05.04.2024, 22.04.2024, and 11.06.2024 for a total amount of 3,000,000,000 (three billion) tenge.
Process for Project Evaluation and Selection		Conclusion of the Working Group on admissibility/inadmissibility of the project dated 15.11.2023 according to p. 2.2. of the Green Finance Framework: Project evaluation and selection process “JET GROUP LTD.” Private Company
The issuer's disclosure of information encompasses its objectives, policies, strategies, and processes related to sustainable development, with a particular focus on environmental aspects. This includes detailing specific goals aimed at achieving environmental improvements, as well as highlighting the issuer's active participation in initiatives and activities that underscore its commitment to sustainability and enhancing environmental conditions		Green Finance Framework dated 13.11.2023 and the Issuer's 2024 Performance Reporting
Disclosure by the issuer of the objectives of green bonds/projects with an indication of directions, terms, and indicators of environmental impact		Issuer's 2024 Performance Reporting
The Issuer has established a dedicated unit responsible for overseeing the selection and implementation of projects. The team members demonstrate a clear understanding of their assigned responsibilities, with several possessing experience in supporting and managing green projects		Minutes on establishing the working group of “JET GROUP LTD.” Private Company dated 15.11.2023.
The Issuer has an environmental risk identification policy either in project documentation or in an environmental risk identification policy disclosing qualifying criteria for environmental risks associated with project implementation		Analysis of possible social and environmental risks of “JET GROUP LTD.” Private Company according to the Green Finance framework of the Company for the 1 st quarter of 2024.

Criterion	Status	Commentary/source of information
Management of Proceeds		
Net proceeds from the issuance of green bonds are credited to a sub-account, transferred to another portfolio, or otherwise tracked appropriately by the issuer		Report on green bonds, approved by the General Director of “JET GROUP LTD.” Private Company for the 1st half year of 2024 with fixed dates of transactions dated 05.04.2024, 22.04.2024, and 11.06.2024 for a total amount of 3,000,000,000 (three billion) tenge.
The method for separate accounting for green bond proceeds is clearly defined in the issuer's documentation		Report on green bonds, approved by the General Director of “JET GROUP LTD.” Private Company for the 1 st half year of 2024 with fixed dates of transactions dated 05.04.2024, 22.04.2024, and 11.06.2024 for the total amount of 3,000,000,000 (three billion) tenge. P. 2.3. Management of Proceeds of the Green Finance Framework of “JET GROUP LTD.” Private Company dated 13.11.2023.
The issuer, while the green bonds are outstanding, continuously monitors the sub-account and there is a procedure for removing projects from the portfolio that become unacceptable.		Report on green bonds, approved by the General Director of “JET GROUP LTD.” Private Company for the 1 st half year of 2024 with fixed dates of transactions dated 05.04.2024, 22.04.2024, and 11.06.2024 for the total amount of 3,000,000,000 (three billion) tenge. P. 2.3. Management of Proceeds of the Green Finance Framework of “JET GROUP LTD.” Private Company dated 13.11.2023.
The Issuer informs investors about the offered instruments for temporary placement of unused proceeds of green bonds		Green Finance Framework of the Company dated 13.11.2023, p. 2.3. Management of Proceeds of the Green Finance Framework of “JET GROUP LTD.” Private Company dated 13.11.2023, Report on green bonds approved by the General Director of “JET GROUP LTD.” Private Company for the 1 st half year of 2024, Issuer's 2024 Performance Reporting
Clear rules for investing temporarily unused green bond proceeds		P. 2.3. Management of Proceeds of the Green Finance Framework of “JET GROUP LTD.” Private Company dated 13.11.2023.
Engaging an auditor or other third party to review the method of internal tracking of the intended use of green bond proceeds		The audit report of the independent auditor of the consolidated accounts of “JET GROUP LTD.” Private Company for the year ended December 31, 2023.
Reporting		
The issuer provides a detailed report (with a list of projects) and post-issuance disclosure regarding the use of the proceeds from the green bond offering		Issuer's 2024 Performance Reporting
Reporting includes disclosure of the nature of the investment and expected environmental impact		Issuer's 2024 Performance Reporting
The Issuer discloses information about the projects for which proceeds have been allocated, with a detailed breakdown by area (category), as well as environmental effect and the progress of individual project implementation		Issuer's 2024 Performance Reporting
The Issuer is committed to engaging independent qualified parties to evaluate its reporting on the implementation of the Green Bond Framework		EXTERNAL AUDITION REPORT IN THE FORM OF A SECOND PARTY OPINION ON THE COMPLIANCE OF THE GREEN FINANCE FRAMEWORK OF “JET GROUP LTD.” WITH THE GREEN BOND PRINCIPLES OF THE INTERNATIONAL CAPITAL MARKETS ASSOCIATION (ICMA)

Assumptions and limitations

All rights reserved. No part of this External Review may be reproduced, transmitted, or published in any form or by any means without prior written consent from GIG.

The external review reflects our independent opinion on the anticipated outcomes associated with the use of green, social, and/or sustainable financial instruments and evaluates the alignment of the company's Green, Social, and/or Sustainable Financial Instruments Framework with the Green Bond Principles, Social Bond Principles, Green Loan Principles, Social Loan Principles, Sustainability Bond Guidelines, and the Harmonized Impact Reporting Framework. However, the conclusion may be subject to inaccuracies due to unforeseen changes in the economic environment and financial markets. The external review represents an impartial assessment based on information provided by the company and evaluated using the GIG assessment methodology. It verifies compliance with the above-mentioned principles and frameworks without disclosing any confidential company information. This document is not intended as guidance or recommendation for any investment decisions. The External Review is provided for informational purposes only. GIG assumes no liability for damages arising from the use of this review or the information contained therein. Updates to the External Review may be issued post-publication, with clear reasoning for such revisions. To learn more about Green Investment Group's External Review Methodology for the compliance of an issuer's Green, Social and/or Sustainable Financial Instruments Framework with the Green and Social Bond Principles, Green and Social Lending Principles, Sustainability Bond Guidelines and the Harmonized Impact Reporting Framework, please visit www.greeninvest.kz.

Branch Director

Green Investment Group in the AIFC

Zhanna Tuyenbayeva

27/12/2024



27 декабря 2024 года

ОБЩИЕ СВЕДЕНИЯ

Параметры оценки для подготовки Внешнего обзора

Тип финансового инструмента	Зеленые облигации
Стандарты соответствия	Политика в области зеленого финансирования ЧК «JET GROUP LTD», Принципы зеленых облигаций (GBP, ICMA)
Период обращения облигаций	21.12.2023-21.12.2026
Этап	Post-issuance
Применение	Подтверждение статуса зеленых облигаций после выпуска

Охват

ЧК «JET GROUP LTD» (далее – Эмитент, Компания) привлекает Филиал Green Investment Group» в МФЦА (далее – GIG) для подготовки внешнего обзора в целях подтверждения статуса зеленых облигаций после выпуска в соответствии с Политикой в области зеленого финансирования (далее – Политика).

Ответственность Эмитента

В целях подготовки внешнего обзора Компания предоставляет GIG перечень следующих документов:

- Политика в области зеленого финансирования Компании и иные внутренние-нормативные документы Компании в отношении зеленых облигаций.
- Сведения о соблюдении процедуры отбора и оценки приемлемых проектов.
- Информацию о проекте.
- Отчетность по учету и использованию средств, а также отчетность о воздействии на окружающую среду.

Информация об Эмитенте

Политика в области зеленого финансирования Компании, которая определяет основные критерии зеленых приемлемых проектов была утверждена Приказом ЧК «JET GROUP LTD» от 13 ноября 2023 года.

21 декабря 2023 г. Компания осуществила дебютное размещение зеленых облигаций на Astana International Exchange (AIX) и АО «Казахстанская фондовая биржа» в размере 3 000 000 000 (три миллиарда) тенге с купонной ставкой 20,75% годовых и сроком обращения 3 года.

Средства от размещения были направлены на финансирование зеленых приемлемых проектов в соответствии с Принципами зеленых облигаций (далее – Принципы) Международной ассоциации рынков капитала (ICMA).

Эмитент является холдинговой компанией, зарегистрированной на территории Международного финансового центра «Астана» 29 июня 2021 года. Компания владеет 100% доли в следующих дочерних организациях: ТОО «Kolesa Rent» (Казахстан), ТОО «Jet Sharing» (Казахстан), ООО «Джет-Шеринг» (Беларусь) и ООО «Jett Georgia» (Грузия). Основной деятельностью дочерних компаний является прокат электросамокатов под брендом «Jet». Так, Jet оперирует в 7 странах – Казахстан, Узбекистан, Азербайджан, Беларусь, Грузия, Армения и Монголия, а также владеет парком электросамокатов в более 25 000 единиц. Также планируется запустить Jet в странах Южной Америки, Ближнего Востока и Северной Африки. В Республике Казахстан Jet представлен в 18 городах, среди них 3 города республиканского значения и 15 крупных городов-областных центров. Согласно Политике в области зеленого финансирования Компании, Jet стремится к достижению целей устойчивого развития, а ее деятельность полностью соответствует текущим национальным, региональным и глобальным повесткам дня в области устойчивого развития и смягчения последствий изменения климата. Политика применима для реализации проектов по основной деятельности Компании. При этом проекты, реализуемые Компанией, соответствуют категориям приемлемых проектов согласно Принципам.

Политикой Компании предусмотрено раскрытие информации об использовании средств от применимых финансовых инструментов, направлениях инвестиций и о влиянии деятельности на экологию и социальное развитие на ежегодной основе на официальном сайте Компании.

КРАТКОЕ РЕЗЮМЕ

Данный документ предоставляет заключение о соответствии использования средств, привлеченных через выпуск зеленых облигаций, заявленным целям Политики в области зеленого финансирования Компании и рекомендациям Принципов зеленых облигаций и кредитования, а также не противоречит Согласованной системе отчетности о воздействии Международной ассоциации рынков капитала (ICMA). Кроме того, реализация заявленного Компанией проекта на момент подготовки данного Внешнего обзора соответствует действующей утвержденной классификации (таксономии) зеленых проектов, подлежащих финансированию через зеленые облигации и зеленые кредиты Республики Казахстан, а именно п. 7 «Чистый транспорт» (уровень 3: Подсектор: 7.3.3 «Планирование низкоуглеродного транспорта»; 7.4.1 «ИКТ, которые улучшают использование активов, поток и модальное улучшение, независимо от вида транспорта»).

Основные параметры выпуска:

<i>Параметр</i>	<i>Значение</i>
<i>Объем выпуска</i>	3 000 000 000 тенге
<i>Срок обращения</i>	3 года
<i>Цель выпуска</i>	Финансирование приемлемого зеленого проекта «Усовершенствование существующего парка электросамокатов в рамках обеспечения доступа к инфраструктуре совместного использования электросамокатов с помощью мобильного приложения (Казахстан)»

Мнение о соблюдении условий обращения зеленых облигаций ЧК «JET GROUP LTD» после выпуска в соответствии с Принципам зеленых облигаций.



По результатам анализа предоставленной документации, мы считаем, что использование средств от зеленых облигаций Компании, выпущенных в декабре 2023 г. соответствует принятой Политике в области зеленого финансирования ЧК «JET GROUP LTD».



В ходе изучения предоставленной Компанией документации мы не выявили какого-либо отклонения от заявленных условий выпуска зеленых облигаций ЧК «JET GROUP LTD» в 2023 г. в соответствии с принятой Компанией Политикой в области зеленого финансирования, а также противоречия Принципам зеленых облигаций и Согласованной системе отчетности о воздействии.

Компания установила и раскрыла следующие показатели использования средств и экологического воздействия:

Расходы на проект составили 3 млрд тенге из 3 млрд привлеченных средств.

По состоянию на 11.06.2024 г. поступления от выпуска зеленых облигаций в полном объеме (100%) были использованы на приобретение электросамокатов со съемными батареями и зарядными устройствами.

Распределение средств по зеленым облигациям

Наименование показателя	Ед. изм.	Значение
Количество выпущенных зеленых облигаций, всего	шт.	3 000 000
Объем выпуска зеленых облигаций, всего	тенге	3 000 000 000
Номинальная стоимость зеленых облигаций	тенге	1000
в том числе за отчетный период	тенге	3 000 000 000
Объем реализованных зеленых облигаций всего (выручка)	тенге	3 000 000 000
в том числе за отчетный период	тенге	3 000 000 000
ИТОГО средства по зеленым облигациям	тенге	3 000 000 000
Сумма использованных средств на Приемлемый проект всего, тенге	тенге	3 000 000 000
в том числе выделенная на проект:		
Приобретение электросамокатов со съемными батареями и зарядными устройствами	тенге	3 000 000 000
Баланс нераспределенных средств на конец отчетного периода	тенге	-

Воздействие на окружающую среду. Краткий обзор по раскрытию показателей согласно перечню информации об экологической составляющей деятельности Компании в соответствии с Политикой.

В рамках реализации проекта компанией было приобретено 7168 электросамокатов, 9319 аккумуляторных батарей и 1075 зарядных устройств. Эти электросамокаты стали частью самокатной инфраструктуры в г. Алматы и г. Астана.

Показатели эффективности

- **Экологические:**

- Годовые выбросы парниковых газов, предотвращенные: 220 тонн CO₂.
- Увеличение числа самокатов в парке: до 7168 единиц.

- **Социальные:**

- Увеличение количества поездок на самокатах в общем объеме пассажиропотока до 5 044 833.
- Количество ежедневных поездок: свыше 30 000 в пиковый сезон в Алматы и свыше 10 000 – в Астане.

Директор филиала
Green Investment Group в МФЦ
Жанна Туенбаева
27/12/2024



ОГЛАВЛЕНИЕ

1. Порядок работы.....	6
2. ОПИСАНИЕ ПРОЕКТА	7
3. ОЦЕНКА ПОКАЗАТЕЛЕЙ СООТВЕТСТВИЯ ВЫПУСКА И ОБРАЩЕНИЯ ЗЕЛЕННЫХ ОБЛИГАЦИЙ ПОСЛЕ ВЫПУСКА ПО КРИТЕРИЯМ.....	7

1. Порядок работы

Внешний обзор представляет собой независимую оценку и выражает мнение GIG об управлении, администрировании, распределении средств от зеленых финансовых инструментов, отчетности и раскрытии информации по зеленым проектам, финансируемым за счет средств, полученных от применения зеленых финансовых инструментов и их соответствие Политике эмитента в области зеленого финансирования и отсутствию противоречия Принципам зеленых облигаций и зеленого кредитования, а также Согласованной системе отчетности о воздействии.

Подготовка Внешнего обзора включает в себя изучение соответствующей документации, регулирующих документов, протоколов, заключений отчетов и презентаций эмитента, если таковые имеются, а также другой общедоступной информации, которая может служить описанием, детализацией и подтверждением соответствия процессов в отношении реализации Политики эмитента в отношении зеленых финансовых инструментов. Информация, используемая для этих целей, получается путем прямого взаимодействия с эмитентом и/или из любых открытых источников, которые GIG считает достоверными.

Подготовка Внешнего обзора осуществляется с соблюдением этических стандартов и условий независимости GIG от эмитента.

Критерии оценки

Мнение выражается в следующем порядке:

1. При подготовке Внешнего обзора проводится оценка на соответствие бизнес-процессов эмитента четырем критериям:

- Использование средств,
- Процесс оценки и отбора проектов,
- Управление средствами,
- Отчетность и раскрытие информации.

2. Мнение о подтверждении статуса зеленых облигаций выражается на основе предоставленной эмитентом отчетности и другой документации в соответствии с заявленными условиями Политики эмитента в области зеленого финансирования, а также рекомендациями Принципов зеленых облигаций и зеленого кредитования и Согласованной системе отчетности о воздействии. Статус зеленых облигаций не подтверждается при отклонении соответствия более чем на 10%¹ от общего объема показателей.

Итоговый Внешний обзор представляется Компании, после чего подлежит публичному распространению и предоставлению заинтересованным лицам с согласия эмитента.

¹ В случае изменения рыночных условий, нормативно-правовых требований законодательства Республики Казахстан, международных стандартов и принципов, GIG оставляет за собой право повысить минимальный порог соответствия.

2. ОПИСАНИЕ ПРОЕКТА

В 2024 г. Компания приступила к реализации проекта «Усовершенствование существующего парка электросамокатов в рамках обеспечения доступа к инфраструктуре совместного использования электросамокатов с помощью мобильного приложения (Казахстан)».

Проект направлен на расширение парка электросамокатов и развитие инфраструктуры для устойчивого микромобильного транспорта. Компания стремится заменить значительную долю поездок на автомобилях на более экологически чистые альтернативы, способствуя снижению выбросов парниковых газов и улучшению качества жизни в городах.

В рамках выпуска Компанией было запланировано приобретение вместе с 7170 электросамокатами около 9320 аккумуляторных батарей и 1100 зарядных устройств.

3. ОЦЕНКА ПОКАЗАТЕЛЕЙ СООТВЕТСТВИЯ ВЫПУСКА И ОБРАЩЕНИЯ ЗЕЛЕННЫХ ОБЛИГАЦИЙ ПО КРИТЕРИЯМ

Критерий	Статус	Комментарий/источник информации
Использование средств		
100% привлеченных средств направляются на реализацию и финансирование/рефинансирование зеленых проектов, которые приносят экологические выгоды и оцениваются Эмитентом на соответствие категориям приемлемых проектов в соответствии с GBP в отношении их качественных и/или количественных характеристик		Отчет по зеленым облигациям, утвержденный Генеральным директором ЧК «JET GROUP LTD» за 1 полугодие 2024 г. с зафиксированными датами проведения операций от 05.04.2024 г., 22.04.2024 г., 11.06.2024 г. на общую сумму 3 000 000 000 (три миллиарда) тенге.
Процесс оценки и отбора проектов		Заключение Рабочей группы о приемлемости/неприемлемости проекта от 15.11.2023 г. согласно п. 2.2. Процесс оценки и отбора проектов Политики в области зеленого финансирования ЧК «JET GROUP LTD»
Раскрытие эмитентом информации в контексте его целей, политики, стратегий и процессов, связанных с устойчивым развитием в экологических аспектах, включая цели по достижению улучшений в экологической среде, а также участие эмитента в различных мероприятиях и инициативах, свидетельствующих о приверженности принципам устойчивого развития и улучшений в экологической среде		Политика в области зеленого финансирования от 13.11.2023 г. и Отчетность Эмитента по результатам реализации проекта за 2024 г.
Раскрытие эмитентом целей выпуска зеленых облигаций/проектов с указанием направлений, сроков, показателей экологического эффекта		Отчетность Эмитента по результатам реализации проекта за 2024 г.
Эмитент создал специальное подразделение, которое, в том числе, контролирует отбор и реализацию проектов. Сотрудники подразделения в целом понимают поставленные перед ними задачи, а некоторые		Протокол о создании рабочей группы ЧК «JET GROUP LTD» от 15.11.2023 г.

Критерий	Статус	Комментарий/источник информации
из них имеют опыт сопровождения зеленых проектов		
Эмитент имеет политику определения экологических рисков либо в проектной документации, либо в политике определения экологических рисков, раскрывающей квалификационные критерии для определения экологических рисков, связанных с реализацией проектов		Анализ возможных социальных и экологических рисков ЧК «JET GROUP LTD» согласно Политике в области зеленого финансирования Компании за 1 квартал 2024 г.
Управление средствами		
Чистые поступления от выпуска зеленых облигаций зачисляются на субсчет, переводятся в другой портфель или иным образом отслеживаются эмитентом соответствующим образом		Отчет по зеленым облигациям, утвержденный Генеральным директором ЧК «JET GROUP LTD» за 1 полугодие 2024 г. с зафиксированными датами проведения операций от 05.04.2024 г., 22.04.2024 г., 11.06.2024 г. на общую сумму 3 000 000 000 (три миллиарда) тенге.
Метод раздельного учета поступлений от зеленых облигаций четко определен в документации эмитента		Отчет по зеленым облигациям, утвержденный Генеральным директором ЧК «JET GROUP LTD» за 1 полугодие 2024 г. с зафиксированными датами проведения операций от 05.04.2024 г., 22.04.2024 г., 11.06.2024 г. на общую сумму 3 000 000 000 (три миллиарда) тенге. П. 2.3. Управление средствами Политики в области зеленого финансирования ЧК «JET GROUP LTD» от 13.11.2023 г.
Эмитент, пока зеленые облигации находятся в обращении, осуществляет постоянный мониторинг субсчета, и существует процедура исключения из портфеля проектов, которые становятся неприемлемыми.		Отчет по зеленым облигациям, утвержденный Генеральным директором ЧК «JET GROUP LTD» за 1 полугодие 2024 г. с зафиксированными датами проведения операций от 05.04.2024 г., 22.04.2024 г., 11.06.2024 г. на общую сумму 3 000 000 000 (три миллиарда) тенге. П. 2.3. Управление средствами Политики в области зеленого финансирования ЧК «JET GROUP LTD» от 13.11.2023 г.
Эмитент информирует инвесторов о предлагаемых инструментах для временного размещения неиспользованных средств зеленых облигаций		Политика в области зеленого финансирования Компании от 13.11.2023 г., п. 2.3. Управление средствами Политики в области зеленого финансирования ЧК «JET GROUP LTD» от 13.11.2023 г., Отчет по зеленым облигациям, утвержденный Генеральным директором ЧК «JET GROUP LTD» за 1 полугодие 2024 г. Отчетность Эмитента по результатам реализации проекта за 2024 г.
Четкие правила инвестирования временно неиспользованных средств зеленых облигаций		П.2.3. . Управление средствами Политики в области зеленого финансирования ЧК «JET GROUP LTD» от 13.11.2023 г.
Привлечение аудитора или другой третьей стороны для проверки метода внутреннего отслеживания целевого использования доходов от зеленых облигаций		Аудиторский отчет независимого аудитора консолидированной отчетности ЧК «JET GROUP LTD» за год, закончившийся 31 декабря 2023 г..
Отчетность		
Эмитент предоставляет подробный отчет (с перечнем проектов) и раскрытие информации после выпуска в отношении использования средств, полученных от размещения зеленых облигаций		Отчетность Эмитента по результатам реализации проекта за 2024 г.
Отчетность включает раскрытие информации о характере инвестиций и ожидаемом воздействии на окружающую среду		Отчетность Эмитента по результатам реализации проекта за 2024 г.
Эмитент раскрывает информацию о проектах, на которые выделены средства, с подробной		Отчетность Эмитента по результатам реализации проекта за 2024 г. от

Критерий	Статус	Комментарий/источник информации
разбивкой по областям (категориям), а также об экологическом эффекте и ходе реализации отдельных проектов		
Эмитент обязуется привлекать независимые квалифицированные стороны для оценки своей отчетности по внедрению Политики в области зеленых облигаций		<p>ОТЧЕТ ВНЕШНЕЙ ПРОВЕРКИ В ФОРМАТЕ МНЕНИЯ ВТОРОЙ СТОРОНЫ "AIFC GREEN FINANCE CENTRE LTD."</p> <p>НА СООТВЕТСТВИЕ ПОЛИТИКИ В ОБЛАСТИ ЗЕЛЕНОГО ФИНАНСИРОВАНИЯ</p> <p>ЧК «JET GROUP LTD» ПРИНЦИПАМ ЗЕЛЕННЫХ ОБЛИГАЦИЙ (GREEN BOND PRINCIPLES) МЕЖДУНАРОДНОЙ АССОЦИАЦИИ РЫНКОВ КАПИТАЛА (ICMA)</p>

Допущения и ограничения

Все права защищены. Никакая часть данного Внешнего обзора не может быть воспроизведена, передана или опубликована в любой форме и любыми средствами без предварительного письменного разрешения GIG. Внешний обзор отображает наше мнение относительно ожидаемых результатов от использования зеленых, социальных и/или устойчивых финансовых инструментов и соответствия политики компании в области зеленых, социальных и/или устойчивых финансовых инструментов Принципам зеленых и социальных облигаций, Принципам зеленого и социального кредитования, Руководящим принципам облигаций устойчивого развития и Согласованной системе отчетности о воздействии. Существует вероятность неточности итогового заключения ввиду непредвиденных изменений экономической среды и финансового рынка. Внешний обзор является независимой оценкой, на основе предоставляемой компанией информации по методологии оценки GIG соответствия Политики компании в области зеленых, социальных и/или устойчивых финансовых инструментов Принципам зеленых и социальных облигаций, Принципам зеленого и социального кредитования, Руководящим принципам облигаций устойчивого развития и Согласованной системе отчетности о воздействии, не раскрывает конфиденциальную информацию компании и не является указанием к принятию каких-либо инвестиционных решений. Внешний обзор предназначен только для информационных целей, и GIG не принимает на себя никаких форм ответственности за ущерб, возникший в результате использования данного Внешнего обзора и/или информации, представленной в нем. Допускается обновление Внешнего обзора после публикации с указанием причин подобного обновления. Более детально ознакомиться с Методологией подготовки Внешнего обзора Green Investment Group на соответствие Политики эмитента в области зеленых, социальных и/или устойчивых финансовых инструментов Принципам зеленых и социальных облигаций, Принципам зеленого и социального кредитования, Руководящим принципам облигаций устойчивого развития и Согласованной системе отчетности о воздействии можно на сайте www.greeninvest.kz.

Директор филиала
Green Investment Group в МФЦ
Жанна Туенбаева
27/12/2024

